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 بِسْمِ اِلله الرَّحْمنِ الرَّحِيم

رِ وَ الّلِّ مَنْ آمَنَ بِ  اللِّ إِنَّمَا يَعْمُرُ مَسَاجِدَ  ِِ ِِ اآخ ْْ  الْيَ

كَاةَ وَلَمْ يَخْشَ إِلاَّ  لَاةَ وَآتَى الزَّ َِ الصَّ  فَعَسَى اللَّ وَأَقَا

اْْ مِنَ الْمُهْتَدِينَ  نُْ {18}أُوْلَـئِكَ أَن يَكُ  

 قال رسول الله صلى الله عليه وسلم

 مَنْ بنَىَ مَسْجِدًا بنَىَ اللهُ لَهُ مِثلَْهُ فِي الْجَنَّةِ 

İSLÂM DİNİNİN SEMBOLÜ: CÂMİLER 

“Cumanız Mübarek Olsun Değerli 

Kardeşlerim! 

 Okuduğum Âyet-i Celile’de Yüce Rabbimiz 

(c.c.) şöyle buyurmaktadır: “Allah'ın mescitlerini 

ancak Allah'a ve ahiret gününe iman eden, 

namazı dosdoğru kılan, zekâtı veren ve Allah'tan 

başkasından korkmayan kimseler imar eder. İşte 

doğru yola ermişlerden olmaları umulanlar 

bunlardır.” (¹) 
 Peygamber Efendimiz (s.a.v) ise bir Hadis-i 

Şerif’lerinde şöyle buyuruyor: “Kim, Allâh’ın 

rızâsını talep ederek bir mescid inşâ ederse, Allah 

ona cennette bir ev inşâ eder.” (²) Muhterem 

Mü’minler! 

Camiler, bulundukları beldenin Müslüman beldesi 

olduğunun simgesidir. Bir beldeye gidildiğinde, 

mabetlerinden o belde halkının hangi dine mensup 

oldukları anlaşılır. Bu mânâda, gökyüzüne uzanan 

minareleriyle camiler, İslâm'ın o beldedeki simgesi 

ve ülkenin tapusudur. 

 Bütün dinlerde mabetler, inanılan varlığa 

karşı, toplu veya ferdî olarak dinî görevlerin yerine 

getirildiği, ibadetlerin icra edildiği, kişinin kendisini 

inandığı varlığa yakın hissettiği mekânlardır. Bu 

yerler, ilahî âlemle, dünyevî âlemin kesiştiği, 

Mâ'budu ile insanın bir nev’i buluştuğu ve kişinin 

kendisini ilâhî huzurda hissettiği yerlerdir. Bu 

bakımdan mabetlerin toplumların hayatında önemli 

bir yeri vardır. 

 İslâm dininde, mabetlerin toplum hayatındaki 

önemi vurgulanmış, manastırların, havraların, 

kiliselerin ve mescitlerin; Allah'ın isminin çokça 

zikredildiği mekânlar olduğu belirtilmiş, buraların 

Allah'ın koruması altında olduğuna işaret edilmiştir. 

Her inanca göre, ibadetlerin yapıldığı yerlere 

farklı isimler verilmiştir. Müslümanlar mabetlerine 

"mescit" ve "cami" ismini vermişlerdir. 

Mescit "secde edilen yer" mânâsına gelir. Kur'an-ı 

Kerim'de tekil ve çoğul olarak muhtelif ayetlerde 

geçmektedir. Bir ayette, mescitlerin Allah'a ait 

olduğu, buralarda Allah'tan başkasına kulluk etmek 

yasaklanmakta ve şöyle buyurulmaktadır: 

"Şüphesiz mescitler, Allah'ındır. O halde, Allah 

ile birlikte hiç kimseye kulluk etmeyin." (³) 
Değerli Kardeşlerim! 

Şurası hiçbir zaman unutulmamalıdır ki, 

Allah'ın mescitlerinin imârı ve bakımı, mükemmel 

olarak oraya devam etmek ve cemaatinin sayısını 

çoğaltmak suretiyle mümkün olacaktır. İçerisi ne 

kadar temiz olursa olsun, büyüklüğü ve ihtişamı ne 

kadar çok olursa olsun, cemaati bulunmayan cami 

ma'mur bir mâ'bet özelliğini taşımayacaktır. 

Değişik rütbe ve makamlara sahip olmalarına 

rağmen insanlar, camide Allah'ın huzuruna 

durduklarında, bulundukları rütbe ve makamları bir 

tarafa bırakarak, hepsi aynı duygu, inanç ve eşitlik 

şuuruyla saf tutarlar. Bu özelliğiyle camiler, 

"Mü'minler ancak kardeştirler..." (4) âyetindeki 

ilâhî emrin en güzel bir şekilde tezahür ettiği 

yerlerdir. 

Aziz Müslümanlar! 

Hz. Peygamber, Müslümanları farz 

namazları cemaatle camilerde kılınmaya teşvik etmiş 

ve hadislerinde, “cemaatle kılınan namazın, 

münferiden kılınan namaza göre 27 derece daha 

faziletli olduğu”nu belirtmiştir. (5) 

Hutbemi, Ârif Nihat Asya’nın bu mevzudaki 

önemli dizeleriyle bitirmek istiyorum: 

Mevlâ'dan bize ses vermede hep cedlerimiz, 

Mânevi bekçisidir yurdumuzun ulu 

mabetlerimiz. 
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